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Protokół Nr II/VII/03 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 25 kwietnia 2003 r. 

 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń na 
podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości, zgodnie  
z załącznikiem nr 2.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do niżej wymienionego 
porządku obrad sesji: 
1.  Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

-otwarcie sesji, 
-stwierdzenie prawomocności obrad, 
-przedstawienie porządku obrad, 
-przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu.  
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji 

ds. monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 
Wejherowskiego - druk nr 80/03 - projekt przedkłada Przewodniczący Komisji. 

5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia sprawozdania  
z wykonania budżetu powiatu za 2002r. i udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Wejherowskiego – druk nr 81/03 - projekt przedkłada Komisja Rewizyjna. 
Przewodniczący Rady zaproponował następującą kolejność wystąpień: 
a) Zarząd Powiatu przedstawi:  

- sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2002r., 
- uchwałę RIO 

b) Komisja Rewizyjna przedstawi: 
- opinię na temat wykonania budżetu, 
- uchwałę RIO 
- wniosek o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu, 

c) dyskusja 
d) przyjęcie uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego  

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia szczegółowych zasad  
i trybu umarzania wierzytelności jednostek organizacyjnych powiatu wejherowskiego 
z tytułu należności pieniężnych, udzielania innych ulg w spłacie tych należności oraz 
określenia organów uprawnionych do umarzania – druk nr 85/03 - projekt 
przedkłada Zarząd Powiatu. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu 
na 2003 rok – druk nr 88/03 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Miasta Wejherowo dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw związanych  
z utrzymaniem dróg powiatowych – druk nr 84/03 - projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Miasta Rumia dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw związanych  
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z utrzymaniem dróg powiatowych – druk nr 82/03 - projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Miasta Reda dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw związanych  
z utrzymaniem dróg powiatowych – druk nr 83/03 - projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Łęczyce dotyczącego wspólnej realizacji zadania „modernizacja drogi 
Łęczyce - Godętowo” – druk nr 89/03 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Linia dotyczącego wspólnej realizacji zadania „budowa drogi 
Niepoczołowice - Kamienica Królewska” – druk nr 90/03 - projekt przedkłada 
Zarząd Powiatu. 

13. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Choczewo dotyczącego wspólnej realizacji zadania „powierzchniowe 
utrwalanie nawierzchni” – druk nr 91/03 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

14. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia  
z Gminą Wejherowo dotyczącego wspólnej realizacji zadania „budowa kanalizacji 
deszczowej w Bolszewie” – druk nr 92/03 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

15. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia z Powiatem Puckim 
porozumienia dotyczącego wspólnej realizacji teoretycznej nauki zawodu w systemie 
kursowym dla uczniów oddziałów wielozawodowych zasadniczych szkół 
zawodowych – druk nr 78/03 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

16. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie utworzenia jednorocznej szkoły 
policealnej na podbudowie Liceum Technicznego w Wejherowie – druk nr 77/03 - 
projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

17. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie likwidacji Liceum 
Ogólnokształcącego w Bojanie - druk nr 79/03 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

18. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia z Gminą Gniewino 
porozumienia dotyczącego założenia i prowadzenia przez tę Gminę Liceum 
Ogólnokształcącego w Kostkowie - druk nr 87/03 - projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu. 

19. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
20. Interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wnioski i oświadczenia radnych.  
22. Zamknięcie sesji.  

W związku z brakiem uwag do porządku obrad Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady przyjęło go jednogłośnie.  

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu Nr VI z Sesji 
Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia 21 marca 2003r. Niniejszy 
protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

W dalszej części Przewodniczący Rady poinformował o spotkaniach, w których 
uczestniczył w okresie między sesjami, a mianowicie: 
- o przeprowadzeniu rozmowy z panią dr Zofią Borakowską; 
- w dniu 26 marca br. brał udział w promocji zbioru wierszy Macieja Tamkuna;  
- w dniu 27 marca br. brał udział w promocji zbioru wierszy Tomasza Fopke; 
- w dniu 30 marca br. - Pierwsza Pasja Kaszubska, koncert w Luzinie; 
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- w dniu 6 kwietnia br. - uroczystość z okazji Miesiąca Pamięci Narodowej przed 
pomnikiem głównym w Lesie Piaśnickim; 

- w dniu 23 kwietnia br. - wystawa pn. „W kraju Garudy”; 
- w dniu 24 kwietnia br. - spotkanie inauguracyjne z okazji Miesiąca Pamięci 

Narodowej; 
- w dniu 23 kwietnia br. - jubileusz 80-lecia urodzin pani Heleny Kotłowskiej  

w Gminnej Bibliotece Publicznej w Luzinie 
- na wykład i promocję książki prof. Józefa Borzyszkowskiego w dniu 14 kwietnia br. 

Przewodniczący Rady wydelegował dyrektora muzeum Piśmiennictwa i Muzyki 
Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie. 

 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami (załącznik nr 3) przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke. Poinformował, że tematem powtarzającym się podczas 
posiedzeń Zarządu były sprawy związane z działalnością Niepublicznych Zakładów 
Opieki Zdrowotnej (głównie umów dzierżaw, np. NZOZ Panaceum Rumia  
ul. Katowicka 16 nie podpisał umowy wcześniej negocjowanej). Zatwierdzono siedzibę 
dla stacji pogotowia ratunkowego w Rumi. Następnie Starosta poinformował  
o przeprowadzeniu konkursu, w wyniku którego powołano, w dniu 8 kwietnia br., 
nowego dyrektora pogotowia ratunkowego w Wejherowie – pana Andrzeja Kałużnego. 
Poprzedni dyrektor pani Stefania Karczewska nie brała udziału w konkursie. W dniu  
3 kwietnia br. wysłano do Ministerstwa Kultury projekt statutu Muzeum Piśmiennictwa  
i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie, uwzględniając zmiany zaproponowane 
w prowadzonej korespondencji. Ponadto Starosta poinformował o powołaniu Zespołu 
Reagowania Kryzysowego, w ramach którego funkcjonuje 5 grup roboczych  
o charakterze stałym. Powyższy zespół w przyszłości stanie się komórką organizacyjną 
Komendy Powiatowej Straży Pożarnej. 

Po czym Przewodniczący Rady udzielił głosu nowemu dyrektorowi pogotowia 
ratunkowego w Wejherowie panu Andrzejowi Kałużnemu, który przedstawił swoje 
kwalifikacje zawodowe oraz poinformował o powołaniu na swego zastępcę panią 
Stefanię Karczewską. Dyrektor stwierdził, że jego głównym zadaniem będzie utrzymanie 
do końca roku płynności finansowej pogotowia ratunkowego. Ponadto poinformował  
o planowanej na miesiąc lipiec zmianie siedziby pogotowia z lokalu przy ul. 10-go lutego 
do budynku położonego przy ul. Chopina, w związku z: 
- zastrzeżeniami Sanepidu,  
- wysokimi kosztami dzierżawy oraz  
- pismem od Prezydenta Wejherowa, nakazującym opuszczenie dotychczas 

zajmowanych pomieszczeń do końca roku.  
Na powyższej zmianie pogotowie zaoszczędzi w ciągu roku 70.000 zł. Zdaniem radnego 
Piotra Pelcer może zaistnieć problem dojazdu pacjentów do nowej siedziby pogotowia 
ratunkowego. Pan Andrzej Kałużny poinformował, że osoby korzystające z usług 
pogotowia najczęściej dojeżdżają własnym środkiem transportu. Ponadto zamierza 
wystąpić do komunikacji miejskiej o przeniesienie ostatniego przystanku autobusowego 
pod nową siedzibę pogotowia, a w porze nocnej autobus powinien jeździć co 1 godz. lub 
1,5 godz. Radny Wiesław Szczygieł poinformował, że wśród radnych jest 5 lekarzy,  
z czego większość pracowała w pogotowiu. Zdaniem radnego na zmianie lokalu dyrektor 
nie zaoszczędzi, ponieważ jeżeli będzie utrudniony dojazd do pogotowia, to pacjenci 
będą wzywać karetkę, co wpłynie na podwyższenie kosztów. Przewodniczący Rady 
zaproponował, aby sprawy związane z funkcjonowaniem pogotowia ratunkowego 
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omówić szczegółowo na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  
i Prorodzinnej. Pan Andrzej Kałużny wyraził chęć współpracy z komisją. 
 
Ad.4. 

Po czym Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji ds. monitorowania Strategii 
Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wejherowskiego - druk nr 80/03. Następnie 
Przewodniczący zespołu ds. monitorowania Strategii – pan Marek Panek poinformował  
o posiedzeniu zaplanowanym na najbliższy poniedziałek (28.04.03r. o godz. 10.00), 
podczas którego odbędzie się analiza zmian do strategii oraz przygotowanie projektów 
programów operacyjnych. W imieniu klubu PiS radny Grzegorz Gaszta wyraził 
satysfakcję w związku z realizacją strategii oraz nadzieję, że do października br. zostaną 
opracowane programy operacyjne. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.5. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył punkt, dotyczący projektu uchwały 
Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania 
budżetu powiatu za 2002r. i udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Wejherowskiego (druk nr 81/03) wg zaproponowanego porządku wystąpień. 

 
a) W imieniu Zarządu Powiatu pani Janina Szalska przedstawiła:  
- sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2002r., informując o: 

1. uchwaleniu dochodów powiatu na kwotę 72.863.266 zł. W ciągu roku uległy one 
zwiększeniu na kwotę 74.948.925 zł, to jest o kwotę 2.850.659 zł; 

2. wydatki zostały uchwalone na kwotę 71.809.271 zł. uległy one również 
zwiększeniu w ciągu roku do 78.025.306 zł, to jest o kwotę 6.216.035 zł.  

3. wszystkich zmian dochodów i wydatków dokonano na podstawie uchwał Rady 
Powiatu i Zarządu Powiatu wymienionych w sprawozdaniu; 

4. uchwalono przychody w kwocie 5.309.836 zł, a składały się nie:  
- wolne środki, jakie pozostały na rachunku budżetu powiatu na koniec  

2001 roku,  
- kredyt bankowy zaciągnięty na inwestycje i remonty w placówkach 

oświatowych oraz na drogach powiatowych na kwotę 4.300.000 zł i pożyczka 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na kwotę 145.000 zł.  

5. uchwalone zostały także rozchody powiatu na kwotę 1.414.340 zł, na co składały 
się: raty spłat zaciągniętych wcześniej kredytów i pożyczek;  

6. dochody powiatu zostały wykonane w 100,02% natomiast wydatki w 97,9%;  
7. nie we wszystkich pozycjach dochody zostały wykonane w 100%: 

- wynika to głównie z niewykorzystania dotacji celowych w małych kwotach 
„złotówkowych” – niniejsze środki zostały zwrócone;  

- w gospodarce mieszkaniowej, czyli gospodarce gruntami i nieruchomościami 
dochody wykonano w 95%, a wynika to z księgowania w tej pozycji 
dochodów z tytułu wynajmu, dzierżawy i odpłatności za media przez 
Niepubliczne Zakłady Opieki Zdrowotnej. Niewykonanie wynikło  
w związku z niezapłaceniem przez powyższe podmioty należności  
w roku 2002r. Należności zostały uregulowane w roku 2003;  
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- nie wykonano dochodów z tytułu udziałów we wpływach z podatku, 
stanowiącego dochód budżetu państwa, tj. 1%. Ministerstwo Finansów 
przekazuje kwotę proporcjonalną do kwoty uzyskanych dochodów budżetu 
państwa.  

8. jeśli chodzi o wydatki, to zostały one wykonane w 97,9%. Na niewykonanie 
wydatków w 100% miały wpływ takie pozycje jak:  

a) w placówkach oświatowych: 
- w Zespole Szkół Ponadgimanazjalnych w Redzie 450.000 zł było 

przeznaczone na budowę sali gimnastycznej, nie rozstrzygnięto przetargu 
(wpłynęła 1 oferta), w związku z czym te środki przeszły na rok następny, 

- w Zespole Szkół Ponadgimanazjalnych nr 4 w Wejherowie zaistniała 
podobna sytuacja, nie rozstrzygnięto przetargu na pierwsze wyposażenie sali 
gimnastycznej. W związku z powyższym środki w kwocie 100.000 zł 
przeszły na rok 2003. 

b) w Starostwie Powiatowym kwota 225.000 zł: 
- na oprogramowanie wspomagające system finansowy była zarezerwowana 

kwota 125.000 zł. Przetarg został ogłoszony w lutym zakończył się dopiero 
w listopadzie i zadanie to nie mogło być wykonane do końca roku 2002. 
Również środki powyższe zostały przeniesione na rok następny.  

- kwota 100.000 zł z dotacji Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska na 
opracowanie programu gospodarki odpadami na terenie powiatu 
wejherowskiego została w umowie określona do realizacji do sierpnia  
2003 roku. 

Wyżej wymienione przykłady są głównymi powodami niewykonania wydatków  
w 100%. 

- uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia  
2 kwietnia 2003 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2002 rok 
(załącznik nr 4) 

 
b) Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – pan Wacław Seweryn przedstawił: 
- wyciąg z protokołu nr 5/03 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 26 marca 2003r. 

(załącznik nr 5), 
- uchwałę Nr 1/03 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia  

26 marca 2003 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
Wejherowskiego(załącznik nr 6), 

- uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia  
2 kwietnia 2003 r. opiniującą pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Wejherowskiego o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania 
budżetu za 2002 rok (załącznik nr 7) 

- kontrole przeprowadzone w roku 2002 przez Komisję Rewizyjną (załącznik nr 8).  
W związku ze zmianą kadencji obecna Komisja Rewizyjna nie oceniła sposobu 
przeprowadzenia kontroli przez swoich poprzedników. 

 
c) Następnie Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję nad sprawozdaniem  

z wykonania budżetu za 2002 rok. W dyskusji głos zabrali: 
- radny Wiesław Sikora przedstawił stanowisko radnych Klubu SLD w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu (załącznik nr 9); 
- radny Witold Reclaf zgodził się wypowiedzią przedmówcy, że Rada ocenia głównie 

pracę poprzedniego Zarządu Powiatu, udzielając absolutorium obecnemu Zarządowi, 
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zwracając uwagę na skład osobowy – 2 osoby są członkami Zarządu obu kadencji. 
Ponadto zwrócił się z pytaniem dotyczącym zaproszenia poprzedniego Starosty – 
pana Grzegorza Szalewskiego na obrady sesji w celu odpowiedzi na uwagi zgłaszane 
przez radnych, co do pracy poprzedniego Zarządu; 

- Starosta – pan Józef Reszke poinformował, że mimo przeprowadzanych rozmów 
telefonicznych z byłym Starostą nie pomyślał o zaproszeniu go na obrady sesji.  
W ubiegłym roku podczas sesji absolutoryjnej obecny wówczas Starosta nie udzielił 
mu odpowiedzi na zadawane pytania;  

- radny Grzegorz Gaszta skrytykował pracę i wniosek Komisji Rewizyjnej. Na 
posiedzeniu komisji nie zgłoszono żadnych uwag do sprawozdania z wykonania 
budżetu. Założenie Komisji Rewizyjnej, że nie należy oceniać Zarządu poprzedniej 
kadencji jest nieprawidłowe. Zgodnie z zasadami ustawy o wydatkach publicznych 
należało sprawdzić, czy działania Zarządu były celowe, oszczędne, rzetelne  
i gospodarne. Przedstawiając analogiczny wyrok NSA w Katowicach radny 
stwierdził, że nie można wnioskować o udzielenie Zarządowi absolutorium tylko na 
podstawie sprawozdania z wykonania budżetu. Poza tym na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej w dniu 26 marca br. nie było wszystkich członków komisji (nieobecny 
radny Janusz Zabłocki). Ponadto radny skrytykował sprawozdanie z wykonania 
budżetu, w którym brak jakiejkolwiek analizy. Zawiera ono jedynie opisy  
i procentowe wykonanie. Radny zwrócił uwagę, że w działach 700 i 750 
niezrealizowano dochodów na łączną kwotę 1.700.000 zł. Ponadto z tytułu sprzedaży 
nieruchomości przy ul. Fenikowskiego w Wejherowie dokonano dwa razy 
zmniejszenia dochodów własnych z jednego tytułu w różnych uchwałach 
budżetowych (w czerwcu i w grudniu). We wniosku Komisji Rewizyjnej nie ma 
informacji na temat sposobu kontrolowania jednostek organizacyjnych przez Zarząd. 
W imieniu radnych Klubu PiS radny Grzegorz Gaszta zwrócił się z wnioskiem  
o ogłoszenie przerwy przed przeprowadzeniem głosowania projektu uchwały, w celu 
uzgodnienia stanowiska (po uzyskaniu odpowiedzi na ww zarzuty); 

- radny Witold Reclaf wrócił do wniosku Klubu Radnych SLD zgłoszonego na 
poprzedniej sesji, a dotyczącego umowy dzierżawy zawartej na lokal w Redzie przy 
ul. Łąkowej 1. Radnego zastanowiło, co spowodowało, że Starosta stwierdził, iż 
naruszono prawo i złożył wniosek do prokuratury; 

- radny Seweryn Czoska stwierdził, że: 
 nie ma obowiązku prawnego zaproszenia poprzedniego Zarządu, ale zwyczaj taki 

można wprowadzić, 
 istnieje obowiązek kontroli sprawozdania z wykonania budżetu za ubiegły rok 

przez Komisję Rewizyjną, 
 formalnie omawiany punkt porządku obrad sesji dotyczy projektu uchwały Rady 

Powiatu Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania 
budżetu powiatu za 2002r. i udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Wejherowskiego (druk nr 81/03), a nie oceny wniosku Komisji Rewizyjnej, która 
jest organem Rady, 

 Rada ocenia wykonanie budżetu ze zmianami, 
 skoro istnieje taki organ jak prokuratura, to należy korzystać z jego pomocy  

w dwóch przypadkach: uzasadnionego podejrzenia o przestępstwie oraz  
tzw. prokuratorskiej kontroli przestrzegania prawa; 

- radny Wiesław Szczygieł poinformował, że nie widzi sensu zapraszania poprzedniego 
Starosty na sesję, ponieważ w ubiegłym roku zachował się arogancko, lekceważąc  
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w ten sposób Radę. Zdaniem radnego obecność pana Grzegorza Szalewskiego na 
dzisiejszej sesji niczego by nie wniosła; 

- radny Witold Reclaf stwierdził, że sprawozdanie z wykonania budżetu to ocena pracy 
Zarządu Powiatu, a nie wszystkich radnych; 

- radny Wacław Seweryn wyjaśnił, że wszyscy radni otrzymali z odpowiednim 
wyprzedzeniem sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2002 rok. Radni mieli 
możliwość wypowiedzenia się na wszystkich komisjach Rady. Komisja merytoryczna 
– Komisja Budżetu i Finansów wnikliwie badała i analizowała sprawozdanie.  
W związku z powyższym Komisja Rewizyjna, na podstawie opinii stałych komisji 
Rady i wyjaśnień przedstawionych przez panią Skarbnik Powiatu, opracowała swój 
wniosek. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że podczas dzisiejszego 
posiedzenia ocenia się pracę poprzedniego Zarządu; 

- radny Grzegorz Gaszta nie zgodził się z wypowiedzią przedmówcy. Zgodnie z art. 16 
ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym Komisja Rewizyjna na nadzwyczajne 
uprawnienia  kontrolne. Zdaniem radnego niezbyt pochlebna opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej na temat wniosku Komisji Rewizyjnej jest uzasadniona. Radny 
stwierdził, że absolutorium dla Zarządu Powiatu nie jest referendum; 

- radny Wiesław Szczygieł poinformował, że Komisja Rewizyjna zadania kontrolne 
wykonuje na polecenie Rady, która może wnieść zmiany do planu pracy komisji; 

- radna Barbara Kościółek dodała, że na podstawie doświadczenia może stwierdzić, iż 
Regionalna Izba Obrachunkowa zawsze wnosi uwagi do wniosków Komisji 
Rewizyjnej; 

- radny Grzegorz Gaszta stwierdził, że w celu wystosowania wniosku o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu należało przeprowadzić kontrolę tego organu i nie 
było potrzeby zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej;  

- Skarbnik Powiatu – pani Janina Szalska poinformowała o zaplanowanej na miesiąc 
grudzień 2002 roku sprzedaży nieruchomości przy ul. Fenikowskiego, która nie 
doszła do skutku w związku ze zgłoszeniem roszczeń przez właściciela. Natomiast 
odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu, to zawiera ono tabele porównawcze 
zarówno w dochodach jak i w wydatkach, dlatego nie zgadza się z zarzutami radnego; 

- Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke stwierdził, że radny Grzegorz Gaszta 
poprzez swoje wypowiedzi chce zaistnieć jako Przewodniczący Klubu Radnych  
PiS-u, dlatego zaproponował mu, by wraz z radnym Witoldem Reclafem, pracowali  
w Komisji Rewizyjnej. Ponadto zauważył, że radny Witold Reclaf szczegółowo 
kontroluje zapisy w protokołach. Kontrolę jednostek organizacyjnych wykonuje na 
bieżąco pracownik Starostwa. Ponadto poinformował, że przez 4 lata poprzedniej 
kadencji prowadzono prywatyzację przychodni zdrowia. Planowano również sprzedaż 
obiektów, lecz część radnych obawiała się zmiany wykorzystania budynków do celów 
komercyjnych. Podczas wykonywania swoich obowiązków Starosta natknął się na 
umowę dzierżawy zawartą z panią Chrzanowską na lokal przy ul. Łąkowej 1  
w Redzie. Dowiedział się, że poprzedni Starosta – pan Grzegorz Szalewski nie mógł 
przekonać członków Zarządu do podpisania niniejszej umowy. Starosta stwierdził, że 
jeżeli będzie miał wątpliwości co do niejasnych, kontrowersyjnych spraw zawsze 
będzie występował do organów zewnętrznych z prośbą o rozstrzygnięcie. Ponadto 
poinformował o przekazaniu panu Wiesławowi Sikorze odpowiedzi na zgłoszoną 
interpelację. Zgodnie z opinią prokuratora brak podstaw do sądowego postępowania, 
jednak po upływie 10 lat dzierżawy najem tego lokalu będzie można wypowiedzieć za 
3 miesięcznym okresem wypowiedzenia; 
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- radny Grzegorz Gaszta poinformował, że wypowiedz Starosty uraziła go, ponieważ 
każdy radny ma prawo zadawać pytania, a Starosta powinien udzielać odpowiedzi. Po 
czym ponowił pytanie na temat zmiany uchwały budżetowej z tytułu sprzedaży jednej 
nieruchomości; 

- radny Janusz Molak przypomniał, że uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu 
zatwierdza cała Rada, a nie tylko Zarząd; 

- radny Mirosław Odyniecki stwierdził (odnośnie podpisanej umowy dzierżawy z panią 
Chrzanowską), że Rada może zgłaszać zarzuty do Zarządu, co do sposobu realizacji 
uchwał; 

- radny Witold Reclaf zwrócił się z pytaniem, czy Starosta uważa umowę zawartą  
z panią Chrzanowską za zgodną z prawem, czy została ona sprawdzona pod 
względem celowości i rzetelności; 

- radny Wiesław Szczygieł poinformował, że poprzednia Rada podjęła uchwałę  
o sprzedaży kotłowni znajdującej się przy przychodni zdrowia w Redzie.  
W domyśle niniejszy lokal miał być zakupiony przez panią Chrzanowską  
z przeznaczeniem na aptekę; 

- Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke stwierdził, że dyskusja toczy się pomiędzy 
dwoma radnymi i Starostą. Zaproponował, by Rada odeszła od „moralności Kalego”. 
Poprzedni Zarząd Powiatu nie uzyskał absolutorium w roku 2002, w związku  
z powyższym ówczesny Starosta – pan Grzegorz Szalewski zaskarżył uchwałę Rady 
do Naczelnego Sądu Administracyjnego. Wyrok NSA oddalił skargę stwierdzając, że 
nieudzielenie absolutorium było zasadne. Natomiast umowa zawarta przez 
poprzedniego Starostę z panią Chrzanowską nie była zgodna z polityką Rady. W celu 
udokumentowania powyższego można było wysłać wyciągi z protokołów komisji, 
zarządu i sesji do prokuratury, zwierające zapisy na temat umów. Starosta potwierdził 
wypowiedz radnego Wiesława Szczygła informując, że pani Chrzanowska zakupiła 
kotłownię. Ponadto poinformował o planach poprzedniego Starosty – pana Grzegorza 
Szalewskiego, dotyczących sprzedaży przychodni zdrowia. Zaplanowano nawet 
dochód w budżecie powiatu w kwocie 800.000 zł ze sprzedaży przychodni zdrowia. 
W poprzedniej kadencji wprowadzano do budżetu powiatu dochody ze sprzedaży 
obiektów przed uzyskaniem zgody Rady na ich sprzedaż; 

- pan Marek Panek wyjaśnił, że dochód ze sprzedaży nieruchomości położonej przy  
ul. Fenikowskiego w roku 2002 zaplanowano na kwotę 500.000 zł (zgodnie z wyceną 
rzeczoznawcy). W związku z  wątpliwościami dotyczącymi własności obiektu  
w miesiącu czerwcu 2003 roku z budżetu wycofano niniejszy dochód. Po uzyskaniu 
wyjaśnień w miesiącu październiku wprowadzono do budżetu powiatu kwotę  
650.000 zł z tytułu sprzedaży nieruchomości. Przeprowadzono dwa przetargi, które 
nie zostały zrealizowane, dlatego w miesiącu grudniu dochód ze sprzedaży należało 
usunąć z budżetu; 

- radny Mirosław Odyniecki zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji; 
- Przewodniczący Rady zaproponował radnym wnikliwszą analizę projektów uchwał 

podczas posiedzeń komisji, by uniknąć niepotrzebnego przedłużania posiedzenia 
sesji; 

- radny Witold Reclaf podsumował głosy w dyskusji na temat umowy dzierżawy,  
w których stwierdzono, że poprzedni Starosta naruszył dobre obyczaje, pan Krzysztof 
Krzemiński (członek Zarządu) stwierdził (na poprzedniej sesji), że ta umowa była 
nierzetelna i niecelowa, Starosta – pan Józef Reszke stwierdził, że była ona niezgodna 
z polityką poprzedniej Rady. Konkludując radny Witold Reclaf oświadczył, że nie 
Starosta – Grzegorz Szalewski jest odpowiedzialny za podpisanie umowy z panią 
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Chrzanowską, lecz cały Zarząd. Z protokołu Zarządu z dnia 7 listopada 2002 roku 
wynika, że decyzję o podpisaniu umowy nie podjęto jednogłośnie, za podpisaniem 
głosowały 3 osoby – pan Grzegorz Szalewski i Jan Domański oraz pani Gabriela 
Lisius, 2 osoby wstrzymały się od głosu – pan Marek Panek i Kazimierz Hinc. 
Umowę dzierżawy podpisali: pan Grzegorz Szalewski i pani Gabriela Lisius. Skoro 
obecny Starosta uznał powyższą umowę za nierzetelną, niecelową, niezgodną  
z prawem i zamierzeniami Rady, to jak można udzielić absolutorium Zarządowi 
Powiatu. Za wszystkie nieprawidłowości obwinia się nieobecnego pana Grzegorza 
Szalewskiego, a co z pozostałymi członkami poprzedniego Zarządu? Jak to może być, 
że jedna osoba podpisująca umowę w Redzie jest obwiniana za wszystko i sprawę 
kieruje się do prokuratury, a druga osoba podpisująca tą samą umowę jest 
powoływana na stanowisko Wicestarosty i nie stawia się jej żadnych zarzutów; 

- radny Mirosław Odyniecki wycofał zgłoszony poprzednio wniosek;  
- radny Seweryn Czoska stwierdził, że prowadzona dyskusja nie jest na temat 

sprawozdania z wykonania budżetu powiatu i absolutorium dla Zarządu, ale o aptece 
w Redzie. Zdaniem radnego w ocenie Komisji Rewizyjnej dotyczącej sprawozdania  
z wykonania budżetu powiatu za 2002 rok nie ma absurdu; 

- radna Barbara Kościółek zgłosiła formalny wniosek o zamknięcie dyskusji. Zdaniem 
radnej, pracując w komisjach każdy miał możliwość wypowiedzenia się na temat 
sprawozdania. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 
28 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: 25 osób za, 2 osoby 
przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Wniosek przyjęto, po czym ogłoszono  
10 minut przerwy. 

 
d) Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady, przeprowadzając głosowanie nad 

projektem uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2002r. i udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu Wejherowskiego (druk nr 81/03), w którym 28 obecnych 
członków rady głosowało w następujący sposób: 26 osób za, 2 osoby wstrzymały się 
od głosu. Uchwała została przyjęta zwykłą większością głosów. 

Po czym Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke podziękował za udzielenie 
absolutorium byłemu i obecnemu Zarządowi Powiatu. Ponadto dodał, że przekazał do 
prokuratury kontrowersyjną umowę podpisaną przez członka poprzedniego i obecnego 
Zarządu. Dodatkowo, nawiązując do wypowiedzi radnego Witolda Reclafa zauważył, że 
przed wyborami na stanowisko Starosty Wejherowskiego radny Witold Reclaf również 
planował utworzyć Zarząd z panią Gabrielą Lisius. 
 
Ad.6. 

Skarbnik Powiatu – pani Janina Szalska przedstawiła projekt uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania 
wierzytelności jednostek organizacyjnych powiatu wejherowskiego z tytułu należności 
pieniężnych, udzielania innych ulg w spłacie tych należności oraz określenia organów 
uprawnionych do umarzania – druk nr 85/03. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 



 10

Ad.7. 
Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany 

budżetu powiatu na 2003 rok (druk nr 88/03) przedstawiła pani Janina Szalska – 
Skarbnik Powiatu, zgłaszając w imieniu Zarządu Powiatu następujące autopoprawki: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 5.000 zł na organizację imprez z dziedziny 

bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej. 
- w części opisowej dodano zapis dotyczący zmiany przeznaczenia przyznanej 

Komendzie Powiatowej Policji w Wejherowie kwoty 28.000 zł na zakup: samochodu 
– 23.000 zł i psów – 5.000 zł. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.8. 

W dalszej części Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Markowi Pankowi, 
który przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania 
porozumienia z Gminą Miasta Wejherowo dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw 
związanych z utrzymaniem dróg powiatowych (druk nr 84/03). Informując, że Rady 
Miejskie Wejherowa, Rumi i Redy przyjęły treść porozumień przedłożonych Radzie 
Powiatu stosownymi uchwałami. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.9. 

Również do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
podpisania porozumienia z Gminą Miasta Rumia dotyczącego przejęcia przez Gminę 
spraw związanych z utrzymaniem dróg powiatowych (druk nr 82/03) nie zgłoszono 
uwag. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 
29 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. 
Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.10. 

Do projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania 
porozumienia z Gminą Miasta Reda dotyczącego przejęcia przez Gminę spraw 
związanych z utrzymaniem dróg powiatowych (druk nr 83/03) nie zgłoszono uwag.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie,  
w którym 29 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej 
uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.11. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania 
porozumienia z Gminą Łęczyce dotyczącego wspólnej realizacji zadania „modernizacja 
drogi Łęczyce - Godętowo” (druk nr 89/03) przedstawił pan Marek Panek. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
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Ad.12. 
Pan Marek Panek przedstawił także projekt uchwały Rady Powiatu 

Wejherowskiego w sprawie podpisania porozumienia z Gminą Linia dotyczącego 
wspólnej realizacji zadania „budowa drogi Niepoczołowice - Kamienica Królewska” – 
(druk nr 90/03). 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.13. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania 
porozumienia z Gminą Choczewo dotyczącego wspólnej realizacji zadania 
„powierzchniowe utrwalanie nawierzchni” (druk nr 91/03) przedstawił pan Marek Panek.  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.14. 

Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie podpisania 
porozumienia z Gminą Wejherowo dotyczącego wspólnej realizacji zadania „budowa 
kanalizacji deszczowej w Bolszewie” (druk nr 92 A/03) przedstawił pan Marek Panek. 

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.15. 

Następnie udzielono głosu pani Gabrieli Lisius, która przedstawiła projekt 
uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia z Powiatem Puckim 
porozumienia dotyczącego wspólnej realizacji teoretycznej nauki zawodu w systemie 
kursowym dla uczniów oddziałów wielozawodowych zasadniczych szkół zawodowych – 
(druk nr 78/03). 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 

 
Ad.16. 

Również pani Gabriela Lisius przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie utworzenia jednorocznej szkoły policealnej na podbudowie 
Liceum Technicznego w Wejherowie (druk nr 77/03).  

W związku z brakiem uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.17. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie likwidacji Liceum 
Ogólnokształcącego w Bojanie (druk nr 79/03) przedstawiła pani Gabriela Lisius. Po 
czym wywiązała się dyskusja, w której udział wzięli: 
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- radny Fryderyk Kaszel stwierdził, że siłę powiatu mierzy się ilością i jakością 
placówek oświatowych. Miejscowość Bojano bardzo się rozwija i w przyszłości 
zdaniem radnego powstanie tam szkoła średnia; 

- Starosta poinformował, że w związku z niżem demograficznym Prezydent Gdańska 
stanął przed dylematem likwidacji żłobków i przedszkoli, a w przyszłości szkół 
podstawowych. Szkoła w Bojanie powstała z inicjatywy władz Gminy, ale budynek 
na nią przeznaczony nie spełnia wymaganych kryteriów; 

- radny Witold Reclaf zgodził się, że notuje się spadek urodzeń dzieci, ale z wiedzy 
posiadanej w powiecie wejherowskim wskaźniki urodzeń dzieci będą wzrastać; 

- radny Wiesław Sikora poinformował, że był radnym I kadencji Rady i początkowo 
był sceptycznie nastawiony do pomysłu, ale w rezultacie głosował za utworzeniem 
liceum w Bojanie stając się entuzjastom tego pomysłu. Nie było naboru do tej 
placówki, zgłosiło się tylko 4 uczniów. Zdaniem radnego nie wykonano  
w odpowiednim terminie remontu budynku. W związku z realiami budżetowymi 
będzie głosował za przyjęciem przedłożonego w dniu dzisiejszym projektu uchwały. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.18. 

Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia  
z Gminą Gniewino porozumienia dotyczącego założenia i prowadzenia przez tę Gminę 
Liceum Ogólnokształcącego w Kostkowie (druk nr 87/03) przedstawiła pani Gabriela 
Lisius. Następnie w dyskusji udział wzięli: 
- radny Witold Reclaf zwrócił uwagę, że w poprzednim punkcie sesji Rada 

zlikwidowała szkołę w Bojanie. Wobec czego radnego zastanawia, czy do szkoły  
w Kostkowie zgłosi się dostateczna liczba uczniów.  

Pani Gabriela Lisius wyjaśniła, że organem prowadzącym szkołę w Kostkowie będzie 
Rada Gminy. Zarząd Powiatu wyraził opinię pozytywną w tej sprawie. Po podjęciu 
przedłożonego projektu uchwały konieczna będzie zmiana uchwały dotyczącej sieci 
szkół ponadgimnazjalnych.  
Ponadto Starosta – pan Józef Reszke poinformował, że osobiście nie jest 
zwolennikiem tworzenia szkół na wsi, ale w związku z wnioskiem gminy Zarząd 
Powiatu wyraził zgodę na powstanie takiej placówki. Na pytanie, czy szkoła  
w Kostkowie będzie miała nabór młodzieży, zdaniem Starosty, nikt nie zna 
odpowiedzi. 

- radny Zygmunt Treder poinformował, że jest absolwentem wiejskiej szkoły średniej 
w Kłaninie. Gmina Gniewino, po dokonaniu monitoringu w sąsiednich gminach, 
uznała, że młodzież i rodzice przychylnie są nastawieni do funkcjonowania szkoły 
średniej w Kostkowie. Głównym atrybutem tej placówki jest kwestia finansowa,  
a mianowicie wysokie koszty dojazdu młodzieży do szkół. Na przygotowanej bazie  
i kadrze wysoko wykwalifikowanej planuje się utworzenie Zespołu Szkół, w którym 
w pierwszym roku otworzony zostanie jeden oddział szkoły średniej.  

- radny Mirosław Odyniecki stwierdził, że ma mieszane uczucia, co do celowości 
utworzenia tej szkoły, ale w związku z wnioskiem samorządu lokalnego pozytywnie 
zaopiniuje przedłożony projekt uchwały. Baza szkoły w Kostkowie jest na wysokim 
poziomie, bez porównania do funkcjonującego Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Strzepczu. Zdaniem radnego głównym atutem szkoły w Kostkowie mógłby być 
specyficzny profil tej placówki.  
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- radny Wiesław Sikora zwrócił uwagę, że dla prawidłowego kształcenia młodzieży 
najważniejszą kwestią jest wysoki poziom nauczania, na co bezpośredni wpływ ma 
odpowiednia kadra pedagogiczna. 

Innych uwag nie zgłoszono do powyższego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 29 obecnych członków rady 
głosowało w następujący sposób: 27 osób za, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Uchwała 
została przyjęta zwykłą większością głosów. 
 
Ad.19. 

Do sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami nie zgłoszono uwag. 
 
Ad.20. 
 W punkcie dotyczącym interpelacji i oświadczeń radnych głos zabrali: 
- radny Witold Reclaf zwrócił się z pytaniem dotyczącym kontaktowania się 

Przewodniczącego Rady z Instytutem Kaszubskim, czy też z prof. Józefem 
Borzyszkowskim, w związku z zapewnieniami zgłoszonymi na poprzednich sesjach. 
Przewodniczący Rady poinformował, że otrzymał od prof. Borzyszkowskiego 
odręczny list (6 str.), folder o Instytucie, wysłał życzenia świąteczne oraz rozmawiał 
z pracownikami Instytutu Kaszubskiego. Ponadto otrzymał zaproszenie na wykład  
i promocję książki profesora, ale w związku z obowiązkami służbowymi nie mógł 
osobiście udać się do Sopotu, dlatego wydelegował dyrektora Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie.  
Po czym radny Witold Reclaf zwrócił się z prośbą o przedstawienie treści listu  
prof. Borzyszkowskiego. Przewodniczący Rady zaproponował radnemu, by zapoznał 
się z treścią pisma w Biurze Rady Powiatu. Dodatkowo radny Mirosław Odyniecki 
poinformował, że ww pismo głównie dotyczy jego osoby; 

- radny Grzegorz Gaszta zwrócił się z prośbą o oszacowanie wysokości środków 
finansowych, które powiat powinien przekazać w bieżącym roku dla Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego Nr 2 na funkcjonowanie tej placówki. 
Pani Gabriela Lisius wyjaśniła, że budżet OSW-2 na bieżąco jest uzupełniany.  
Do końca roku powiat powinien przekazać tej placówce jeszcze kwotę 600.000 zł.  
Ponadto radny zwrócił uwagę, że na stronie internetowej powiatu wejherowskiego 
opublikowane zostały oświadczenia o działalności gospodarczej kierowników 
jednostek organizacyjnych, pracowników starostwa. W związku z powyższym 
radnego zastanowiło, czy oświadczenia radnych zostaną również opublikowane oraz 
czy ktoś sprawdza prawidłowość ich wypełnienia.  
Odnosząc się do poprzedniej wypowiedzi Przewodniczący Rady poinformował, że 
oświadczenia o stanie majątkowym radni powinni złożyć w terminie do 30 kwietnia. 
Natomiast Starosta poinformował, że sprawdzał złożone mu oświadczenia 
majątkowe pod kontem prawidłowości wypełnienia. Sam złożył oświadczenie 
majątkowe Wojewodzie Pomorskiemu. Po czym Sekretarz Powiatu – pan Jacek Lass 
wyjaśnił, że oświadczenia radnego o działalności gospodarczej członków rodziny są 
opublikowane na stronie internetowej powiatu. Zawartość oświadczeń została 
sprawdzona, co do prawidłowości wypełnienia, a nie pod kontem zgodności  
z prawdą informacji w nich ujętych; 

- radny Fryderyk Kaszel stwierdził, że nie zdążył się zapytać nowego dyrektora 
pogotowia ratunkowego, czy planuje utworzyć na terenie powiatu filię pogotowia  
w celu poprawienia szybkości dotarcia pomocy do chorego. 
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Starosta – pan Józef Reszke poinformował, że największym problemem dyrektora jest 
spłata długu pogotowia ratunkowego. Ponadto zaproponował, by na początku czerwca 
Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej zaprosiła na swoje posiedzenie 
dyrektora pogotowia ratunkowego – pana Andrzeja Kałużnego oraz wszystkich 
radnych. Przewodniczący komisji – pan Piotr Pelcer przychylił się do propozycji 
Starosty. Dodatkowo poinformował, że podczas rozmowy w kuluarach dyrektor 
pogotowia wyraził chęć współpracy z komisją; 

- radny Tadeusz Ptach chciałby otrzymywać na bieżąco informacje na temat 
rozstrzygnięć nadzorczych takich jak np. wyrok NSA, o którym Starosta 
poinformował w dniu dzisiejszym; 

- Wiceprzewodniczący Rady – pan Marek Klas zwrócił się z pytaniem do Starosty, 
dotyczącym wydania nakazu pracownikom placówek oświatowych na temat 
wypowiadania się za wejściem Polski do Unii Europejskiej. Jeżeli pedagodzy będą 
innego zdania, to czy powinni obawiać się represji ze strony Starosty. 
Starosta – pan Józef Reszke poinformował, że jest zwolennikiem wejścia Polski do 
Unii Europejskiej, ale nikogo nie może zmusić do głosowania „za unią”, ani nie 
wydał żadnego zarządzenia, czy decyzji w tej sprawie. Z nauczycielami nie 
rozmawiał na temat integracji z unią, ale bierze udział w debatach, które odbywają się 
w szkołach pomiędzy euroentuzjastami i eurosceptykami. Starosta zapewnił, że jest 
daleki od jakichkolwiek represji wobec pedagogów; 

- radny Zygmunt Treder zwrócił się z pytaniem na temat współpracy samorządów 
miejskich mającej na celu poprawę stanu bezpieczeństwa z zakresu pożarnictwa. 
Starosta – pan Józef Reszke poinformował, że prowadzone są rozmowy w powyższej 
sprawie. Zaplanowano na dzień 9 maja br. o godz. 9.00 spotkanie Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku działającej przy Staroście z Burmistrzami i Prezydentem. 
Ponadto głosu udzielono panu Andrzejowi Papke zastępcy komendanta PSP  
w Wejherowie, który poinformował o podjęciu szeregu działań mających na celu 
uzyskanie dofinansowania samorządów miejskich, lecz na dzień dzisiejszy brak 
odpowiedzi na temat wsparcia finansowego zakupu pojazdu pożarniczego. Po czym 
podziękował Staroście za wspieranie działań straży;  

- radny Wiesław Sikora zwrócił się z pytaniem do sprawozdania Zarządu prosząc  
o informację na temat ilości posiedzeń. 
Starosta – pan Józef Reszke poinformował, że pomiędzy sesjami odbyło się  
5 posiedzeń Zarzadu, podczas jednego nie podjęto żadnych uchwał. W związku  
z wyjaśnieniami radny Wiesław Sikora zaproponował rozszerzenie sprawozdania  
o bardziej szczegółowe informacje. Starosta zgodził się z powyższym; 

- radny Witold Reclaf zwrócił uwagę na błąd redakcyjny w nazwisku pani Izabeli 
Jaruga-Nowackiej w zaproszeniu komitetu na rzecz integracji z Unią Europejską. 

 
Ad.21. 
 Po czym głos zabrali: 
- radny Janusz Zabłocki stwierdził, że radny Grzegorz Gaszta jest młodym 

człowiekiem, który ma prawo i obowiązek dociekać i dopytywać Starostę  
o intrygujące go zagadnienia, dlatego niektóre komentarze Starosty są niepotrzebne  
i nie na miejscu. 

- Przewodniczący Rady poinformował, że Starosta ma dobre intencje i zaprasza 
w imieniu Zarządu Powiatu na lampkę szampana. 

- radny Witold Reclaf stwierdził, że nazywanie go i radnego Grzegorza Gasztę 
„rewizorami” przez Starostę jest niestosowne. Radny uważa, że w związku z pełnioną 



 15 

funkcją ma prawo dociekać, sprawdzać i kontrolować działanie Zarządu. Należy 
czytać protokoły i uchwały. Często sam Starosta wywołuje tematy kontrowersyjne,  
o których dyskutujemy. Ponadto radnego bardzo zaskoczyła próba zamknięcia 
dyskusji przez Przewodniczącego Rady podczas omawiania absolutorium dla 
Zarządu. 

- Starosta – pan Józef Reszke poinformował o rozmowie z prof. Bonisławskim podczas 
której ustalono, że konieczne jest spotkanie z przedstawicielami Instytutu 
Kaszubskiego i Przewodniczącym Rady. Na dzisiejsze posiedzenie zdaniem Starosty 
nie zaproszono jego poprzednika, ponieważ na zadawane pytania radni poprzedniej 
kadencji rzadko otrzymywali merytoryczne odpowiedzi. Ponadto Starosta stwierdził, 
że skoro niektórzy radni są urażeni udzielanymi przez niego odpowiedziami to może 
nie polemizować. Starostę zdziwiło, że radny Witold Reclaf jest zbulwersowany 
zamykaniem dyskusji, ponieważ podczas poprzedniej kadencji Rady Miejskiej Rumi 
często dochodziło do takich sytuacji. Zdaniem Starosty dyskusja powinna być 
merytoryczna, dlatego nie na miejscu były uwagi radnego na temat pani Gabrieli 
Lisius. Ponadto zaprosił wszystkich radnych i zaproszonych gości na lampkę 
szampana po zakończeniu obrad sesji. 

- Przewodniczący Rady przeprosił osoby, które poczuły się urażone sposobem 
prowadzenia obrad sesji. 

- radny Seweryn Czoska stwierdził, że nie należy marnować czasu i kończyć dyskusje 
nie na temat, dlatego Przewodniczący Rady nie zadowoli wszystkich radnych.  

 
Ad.22. 

Po czym Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad VII Sesji Zwyczajnej. 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na VII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na VII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała RIO 41/IV/2003 
5. Wyciąg KR 
6. Uchwała KR 1/03 
7. Uchwała RIO 42/IV/2003 
8. Kontrole KR w 2002r. 
9. Stanowisko Klubu SLD 
 

Radni otrzymali sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Powiatu Wejherowskiego za okres  
od 19 listopada 2002 roku do 21 marca 2003 r. 
 
 
 
Protokołowała: Dominika Radtke 
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